
اعضاي ش�وراي ش�هر تهران ب�ا اكثريت آرا 
لايحه واگ�ذاري مراكز بهاران را به س�ازمان 
بهزيس�تي رد كردن�د. در دو س�ال اخي�ر از 
هش�ت مركز بهاران؛ دو مركز به بهزيس�تي 
واگ�ذار ش�ده بود. در اي�ن م�دت س�ازمان 
بهزيس�تي حتي يك خ�ودكار ه�م در مراكز 
به�اران متعلق به خ�ود جابه جا نك�رد و فقط 
بهره برداري تبليغاتي از اين مراكز انجام داد. 
بهزيستي حتي در اين دو س�ال اجازه بازديد 
ش�وراي ش�هري ها را از اين مراكز ه�م نداد. 
اعضاي شوراي ش��هر پايتخت، اخيراً با ۱۸ رأي 
لايحه » مجوز واگذاري حق بهره برداري از هشت 
مركز بهاران به سازمان بهزيستي« را رد كردند؛ 
اتفاقي كه گلايه مقامات دولتي در وزارت رفاه و 
سازمان بهزيستي را به همراه داشت.  مجتمع هاي 
مهارت آم��وزي و كارآفريني بهاران از س��ال 94 
فعاليت خود را در پايتخت با هدف توانمند سازي 
و آم��وزش معتادان بهبود يافته آغ��از كردند. در 
اين مراكز قرار بود با كم��ك كارآفرينان محلي و 
مددكاران، معتادان بهبود يافته را براي بازگشت 
دوباره به زندگي و حضور در جامعه آماده كنند. 

 توافقي كه شوراي شهر را دور زد
بر اس��اس برنامه ريزي هاي��ي كه در س��ال 94 
انجام ش��ده بود؛ قرار ب��ود در هر ي��ك از مناطق 
بيست و دو گانه شهر تهران دو مركز بهاران وجود 
داشته باش��د. اين اتفاق رخ نداد و تا پايان س��ال 
96 فقط 22 مجتمع مهارت آموزي و كارآفريني 
راه اندازي شد. تا سال گذشته ۱0 مجتمع بهاران 

فعال بود و امسال فقط هشت مركز فعال است. 
پس از مدتي از آغاز فعاليت اين مراكز، حواش��ي 
مختلفي درباره كاركرد  آنها از س��وي مسئولان 
مختلف هم به راه افتاد. استفاده نكردن از داروي 
متادون و نداش��تن مجوز از سازمان بهزيستي از 
جمله انتقاد هايي بود كه برخي مسئولان دولتي 

درباره مراكز بهاران مطرح مي كردند. 
س��ال گذش��ته معاونت فرهنگ��ي و اجتماعي 
ش��هرداري تهران با اس��تانداري توافقي ترتيب 
داد تا براساس آن تمامي مراكز بهاران به سازمان 
بهزيستي واگذار شود. كميسيون فرهنگي شوراي 

شهر اما با انجام اين كار مخالفت كرد. 
از مهم ترين دلايل مخالفت شورا اين بود كه طبق 
قانون اساسي جمهوري اس��لامي، بايد از تمركز 
دولت ملي كاسته و به اختيارات و مسئوليت هاي 
محلي اضافه ش��ود. يعن��ي واگ��ذاري مراكز به 
بهزيستي كه با اراده معاون فرهنگي و اجتماعي 
شهردار در حال رقم خوردن بود، دقيقاً عكس اين 
رويكرد بود. در واقع معاون شهردار با اين اقدام در 
حال كاس��تن از قدرت محلي مردم و افزودن به 

قدرت دولت بود. 
 هي�چ فعاليت�ي در اي�ن مراك�ز انج�ام 

نمي شود
زهرا صدراعظم نوري روز گذشته با بيان اينكه بر 
اساس توافقات گذشته، قرار بر اين شد كه مراكز 
بهاران ش��هرداري در اختيار س��ازمان بهزيستي 
قرار گيرد، به خبرگزاري مهر گفت: » طبق قانون 
نيز ش��هرداري موظف به انجام اين امر است. اين 

موضوع در صحن شورا نيز مورد بررسي قرار گرفت. 
تمام ابعاد اين موضوع بررس��ي ش��ده و براساس 
گزارش ها تاكنون ش��هرداري دو ع��دد از مراكز 
بهاران را به بهزيستي واگذار كرده است، اما در حال 
حاضر هيچ فعاليتي در اين مراكز انجام نمي شود و 

بهزيستي هيچ بهره برداري از آنها نمي كند.«
رئيس كميته خدمات شهري شوراي شهر تصريح 
كرد: »براس��اس جم��ع بندي كميس��يون هاي 
اجتماعي، سلامت و معاونت اجتماعي قرار بر اين 
شد كه شش مركز ديگر و اين دو مركز واگذار شده 
نيز بايد در اختيار شهرداري باقي بماند و شهرداري 
خود از آنها استفاده كند، بنابراين شهرداري لايحه 
مجوز استفاده و واگذاري هشت مركز بهاران را رد 
مي كند.« حجت نظري، عضو شوراي شهر هم در 
دويست و هفتاد و دومين جلسه اين شورا كه ديروز 
برگزار ش��د، گفت: »درباره اين لايحه مكرراً بحث 
شده است. اين موضوع در جلسات هم انديشي هم 
مطرح شده بود.« س��پس محسن هاشمي، رئيس 
شوراي شهر در واكنش به گفته نظري گفت: »شما 

كه در جلسات هم انديشي شركت نمي كنيد!«
نظري نيز در پاسخ گفت: » بنده اوايل كه جلسات 
حقيقتاً هم  انديشي بود   در آنها شركت مي كردم، 
اما بعدها اين جلسات از خيرانديشي به بد انديشي 

تبديل شد، به همين دليل نيز حضور نيافتم.«
 ب�ه رئي�س ش�ورا ه�م اج�ازه بازدي�د 

نمي دهند
نظ��ري درب��اره موض��وع مراك��ز به��اران 
افزود: » بهزيستي از اين فضاها استفاده نمي كند. 

دو مركز در قالب طرح بهاران به بهزيستي واگذار 
شد و از دو سال پيش تاكنون سازمان بهزيستي 
حتي يك خودكار در اي��ن دو مجموعه جابه جا 
نكرده و به نظر مي رسد كه اين واگذاري ها صرفاً 
يك امتياز براي آقايان است، اما مشخص نيست 
با آن چه مي كنند. به علاوه س��ازمان بهزيستي 
مي خواهد اين مراك��ز را تحويل بگي��رد و براي 
فعاليت ان جي او ها )مراكز مردم نهاد( اس��تفاده 
كند، اين در حالي است كه ش��هرداري خود در 

حال انجام اين امر است.«
نظري كه رياست س��تاد توان افزايي و حمايت از 
فعاليت سازمان هاي مردم نهاد شهر تهران را هم 
بر عهده دارد، تصريح كرد: »ما پيش تر فضاهايي 
را به بهزيستي داده ايم مثل مركز ياسر، اما در اين 
مركز حتي به ما اجازه بازديد نمي دهند و بدون 
ايجاد هماهنگي، حتي به رئيس شوراي شهر هم 

اجازه بازديد داده نمي شود. 
درخواست من اين اس��ت كه به اين واگذاري ها 
پايان دهيم. اين س��ليقه رئيس وقت س��ازمان 
رفاه، خدمات و مش��اركت اجتماعي ش��هرداري 
تهران بود؛ چراكه خودش نيز پيشتر در سازمان 
بهزيستي بود و با توافق با آقاي استاندار اقدام به 

اين واگذاري كرده بود.«
 هيچ توجهي به خانواده معتاد نمي شود

بهاره آروين، ديگر عضو شوراي شهر هم گفت: »در 
توضيحات اين طرح آمده كه واگذاري هاي قبلي 
بي ثمر بوده است، اما س��ؤال من اين است كه اگر 
ش��هرداري گزارش كم كاري بهزيس��تي را تهيه 
كرده، چرا لايحه آورده و بايد خ��ودش مراكز را 

باز پس گيرد.«
رئيس كميته ش��فافيت و شهر هوشمند شوراي 
شهر افزود: »اگر سازمان بهزيستي توان استفاده 
از اين مراكز را ندارد، نبايد مراكز را واگذار كنيم، اما 
طبق قانون ما متولي حوزه نيستيم، بلكه دستگاه 
همكاريم و شهرداري بايد لايحه را پس بگيرد. ما 
بايد در حوزه آسيب ها مشاركت كنيم؛ چراكه هر 
جا خودمان وارد ش��ديم، نتوانستيم موفق عمل 
كنيم. ما بايد شفاف سازي كنيم كه آيا اين مراكز 

فايده اي داشته است يا خير.«
در ادامه جلسه شوراي ش��هر، ناهيد خداكرمي 
هم گفت: »متأسفانه در ستاد مواد مخدر زحمات 
زيادي كشيده مي شود، اما تمركز روي معتاد است 
و هيچ توجهي به خانواده فرد معتاد نمي شود و تنها 
در حال فربه كردن دولت هس��تيم. اگر اين افراد 
به بهزيستي سپرده شوند، شهرداري نمي تواند از 

اين افراد و خانواده آنها حمايت كند.«
در مجموع مش��خص اس��ت كه اعضاي شوراي 
ش��هر با فربه ك��ردن دولت مخال��ف و معتقدند 
كه سازمان بهزيس��تي به جاي بنگاهداري بايد 
خودش آسيب هاي اجتماعي را رفع و رسيدگي 
كند. كما اينكه هم اكنون هم اين سازمان در بحث 
بس��يار مهم كودكان كار درمانده و بهتر است بار 
بازگرداندن معتادان بهبود يافته به جامعه را ديگر 

به دوش نكشد. 
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مهاركرونايكشندهترانگليسيتدابيرويژهتريميخواهد

خزان در مؤسسات »بهاران«
مراكز مهارت آموزي و كارآفريني كه از شهرداري به بهزيستي واگذار شده است، 2 سال است خاك مي خورد

 ويروس تاج�دار 

زهرا چيذري
آس��ت�ان�ه   گزارش  2 در 

يكس�الگي اش در 
كشورمان خود را به روز رساني كرده است! هر 
چند ورود ويروس كروناي انگليسي به كشور از 
مدت ها قبل اطلاع رساني شده بود، اما در حالي 
كه پيش از اين مس�ئولان بهداش�تي كش�ور 
مي گفتن�د اوضاع تحت كنترل اس�ت و موارد 
كروناي انگليسي تحت نظر قرار دارند، اما حالا 
مرگ بيمار 71 ساله مبتلا به كروناي انگليسي 
در تهران در حال�ي كه حتي س�ابقه خروج از 
كشور را نداشته است، ثابت كرد، نوع انگليسي 
كرونا در كشور از كنترل خارج شده و مي تواند 
عملي براي موج چهارم كرونا باشد؛ موجي كه 
با عنايت به 70 درصد قدرت سرايت بيشتر اين 
ويروس و ميزان كش�ندگي بس�يار بالاتر آن 
نسبت به كوويد19  مي تواند بسيار سهمگين تر 
از موج هاي قبلي باش�د و روزهاي�ي به مراتب 
سياه تر از روزهاي آبان ماه امسال را رقم بزند. 
به خصوص اينكه به گفت�ه عضو كميته علمي 
ستاد ملي مقابله با كرونا، ما امكانات تشخيصي 
ب�راي تمام�ي م�وارد مش�كوك ب�ه ويروس 
جهش يافته انگليسي را در كشور نداريم. ورود 
اين ويروس مهاجم و كشنده در ايام پايان سال، 
با عنايت به بازگشايي اصنافي چون تالارهاي 
پذيرايي مي تواند موج چهارم كرونا را محتمل تر 
و س�همگين تر كند، مگر آنكه تدابير ويژه اي 
براي مهار كروناي انگليس�ي انديشيده شود. 
ان��واع جهش يافته كرون��ا همچون انگليس��ي، 
برزيل��ي و ژاپني حالا ب��ه كابوس دني��ا تبديل 
شده است؛ چراكه ويروس نياز به پاسپورت ندارد. 
طبق آخرين آمار وزارت بهداشت طي 24 ساعت 
منتهي به روز يك شنبه 26 بهمن ماه، ۷ هزار و 
۳90 بيمار جديد مبتلا به كوويد۱9 در كش��ور 
شناسايي شد كه ۵6۸ نفر از آنها بستري شدند. بر 
اين اساس مجموع بيماران كوويد۱9 در كشور 
به يك ميليون و ۵۱۸ هزار و 26۳ نفر رسيد. در 
همين زمان، 62 بيمار كوويد۱9 جان خود را از 

دست دادند و مجموع جانباختگان اين بيماري 
به ۵۸ هزار و 94۵ نفر رسيد. تا كنون يك ميليون 
و 29۸ هزار و 2۳ نفر از بيماران  بهبود يافته يا از 
بيمارستان ها ترخيص شده اند.  بر اساس آخرين 
تحليل ها، در حال حاضر 9 شهرس��تان اس��تان 
خوزس��تان در وضعيت قرمز، ۳9 شهرستان در 
وضعيت نارنجي، 22۸ شهرستان در وضعيت زرد 

و ۱۷2 شهرستان در وضعيت آبي قرار دارند. 
  خيز جديد بيماري به مراتب س�خت تر 

از گذشته 
با توجه به سرايت پذيري و كشندگي بالاتر ويروس 
كروناي انگليسي بايد تدابير سختگيرانه تري براي 
مقابله و مهار آن انديش��يده ش��ود و با ش��رايط 
كنوني نمي توان اين ن��وع مهاجم ويروس كرونا 

را مهار كرد. 
به گفته عليرضا رئيسي، س��خنگوي ستاد ملي 
مقابله ب��ا كرونا تا روز گذش��ته 9 نفر كه مبتلا 
به وي��روس جهش يافته انگليس��ي بودند، در 
كشور شناسايي شده اند كه هفت نفر از آنها در 
تهران و يك نفر در اهواز و يك نفر هم در آبيك 

قزوين بود. 

رئيسي با اشاره به احتمال شيوع ويروس انگليسي 
در كش��ور  گفت:» ويروس جهش يافته انگليسي 
بسيار سرايت پذير است و افراد با سن پايين را هم 
مبتلا مي كند و تنها راه مقابله با آن رعايت دقيق 
پروتكل ها اس��ت، ديديم كه اين ويروس كشور 
انگليس را كه زيرساخت بهداشتي خوبي هم دارد 
زمينگير كرد و نخست وزير آن كشور مجبور به 
اعمال تعطيلي و محدوديت هاي گسترده شد.«

سيما سادات لاري، س��خنگوي وزارت بهداشت 
هم ب��ا تأكيد بر اينك��ه ايجاد رون��د صعودي در 
نمودار موارد بس��تري روزانه در برخي استان ها 
و شناس��ايي م��واردي از ويروس جه��ش يافته 
انگليسي در كشور مي تواند زنگ خطري جدي 
براي ورود به خيز جديد بيماري باشد، گفت:»در 
صورت ايج��اد خيز جديد، وضعي��ت بيماري به 

مراتب سخت تر از گذشته خواهد بود.«
  فقدان امكانات تش�خيصي براي موارد 

مشكوك به ويروس انگليسي 
مسعود مرداني، عضو كميته علمي ستاد مقابله 
با كرونا، ضمن هشدار نس��بت به كاهش رعايت 
پروتكل هاي بهداشتي در كشور گفت:»از حدود 

دو هفته قبل در مورد افزايش موارد جديد ابتلا به 
كرونا هشدار داده بوديم؛ حتي در شهر تهران هم 
به وضوح شاهد هستيم كه موارد ابتلاي شديد به 
بيماري افزايش يافته اس��ت. در صورتي كه اين 
روند به همين شكل ادامه داشته باشد نمود آن 
را طي دو تا سه هفته آينده در موارد مرگ و مير 
ناشي از كرونا شاهد خواهيم بود و خدايي نكرده 

در شب عيد ما را با دشواري هايي روبه رو كند.«
وي تصري��ح كرد:» ما امكانات تش��خيصي براي 
تمامي موارد مش��كوك به ويروس جهش يافته 
انگليسي را در كشور نداريم و هزينه يك مطالعه 
ژنتيكي روي نمونه مشكوك به كروناي انگليسي 
خيلي بالا است و به همين دليل نمي توانيم همه 
موارد مشكوك را بررسي كنيم. به همين دليل 
بايد به دنبال اين باشيم كه چه راه هايي براي دور 
ماندن از كروناي جهش يافته وجود دارد. راه هاي 
پيشگيري از كروناي قديم و كروناي جهش يافته 
هيچ تفاوتي با هم ندارند و ما زماني كه از كروناي 
معمولي پيشگيري مي كنيم به نوع جهش يافته 
آن هم مبتلا نمي ش��ويم. حف��ظ فاصله گذاري 
فيزيكي، شست و شوي دس��ت ها، خودداري از 
س��فر غيرضروري و نرفتن به دورهمي ها عامل 

مهمي براي پيشگيري است.«
 بارقه هاي خيز چهارم كرونا در تهران 

عليرضا زالي، فرمانده س��تاد مقابل��ه با كرونا در 
كلانشهر تهران هم از افزايش موارد ابتلا به كرونا 
در تهران خبر داد و افزود:» ش��رايط فعلي ما در 
تهران به گونه اي نيست كه به دي ماه شبيه باشد. 
افزايش ميزان مراجعان س��رپايي و بستري، بالا 
بودن موارد تست مثبت، حاكي از اين است كه در 
بهمن ماه، گونه متفاوت تري از چرخه ويروس را 
شاهد هستيم كه مي تواند نشان دهنده بارقه هاي 

شكل گيري خيز جديد بيماري باشد.«
به گفته وي اگر خيز چهارم را در تهران و س��اير 
استان ها شاهد باشيم ممكن است، سرعت انتقال، 
سرايت و ابتلا به مراتب از امواج قبلي بيشتر باشد. 
كما اينكه دامنه گرفتاري در موج سوم به مراتب 

بيشتر از بيماري اول و دوم بود. 

 شهردار تهران با اشاره به افزايش۵0 درصدي ظرفيت مسافرگيري 
مترو گفت: در اين دوره از مديريت شهري ۳2 كيلومتر و ۱9 ايستگاه به 
خطوط مترو تهران افزوده شده و با افزايش ناوگان از سرفاصله حركت 

قطارها كاستيم. 
 درپي انتشار اخباري مبني بر درخواس��ت وزارت نيرو براي انتقال 
سند مالكيت تالاب انزلي به اين وزارتخانه، يك عضو كارگروه حقوقي 
شوراي هماهنگي شبكه ملي محيط زيست و منابع طبيعي كشور گفت: 
مالكيت تمامي عرصه هاي اراضي ملي كشور به نام سازمان جنگل ها، 
مراتع و آبخيزداري است، بنابراين دستگاه هاي متولي بايد مانع انتقال 
س��ند مالكيت تالاب انزلي به وزارت نيرو شوند و در صورت تحقق اين 
انتقال نس��بت به بازگرداندن مالكيت اين تالاب به سازمان جنگل ها 

اقدام كنند. 
 رئيس سازمان بهزيستي كش��ور با تأكيد بر اينكه خيابان جاي كار 
كودك نيست، گفت: در طرح اخير ساماندهي كودكان كار و خيابان كه 
بعد از شيوع كرونا عملياتي شده و سازمان بهزيستي در حال اجراي آن 
است، بيش از ۵00 نفر از كودكان كار و خيابان، بدون حاشيه و آسيب 

ساماندهي شدند. 
 مديرعامل سازمان فاواي شهرداري تهران از راه اندازي اولين مركز 

زندگي هوشمند در پايتخت خبر داد. 
 معاون فني شركت كنترل كيفيت هواي تهران با اشاره به اينكه ساز 
و كار معاينه  فني براي موتورسيكلت ها مش��خص است، اما متأسفانه 
اين موضوع هنوز در كشور اجرايي نشده اس��ت، گفت: از جمله موانع 
معاينه  فني موتورسيكلت ها مي توان به ناخوانا بودن پلاك آنها اشاره 
كرد، همچنين سند بسياري از موتورسيكلت ها به نام مالك نيست كه 
اين موضوع نيز انجام معاينه  فني موتورسيكلت ها را سخت كرده است. 
  رئيس مركز روابط عمومي و اطلاع رس��اني وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشكي گفت: از سال 92 تا 9۸ بيش از ۵۵ هزار تخت جديد 
بيمارستاني احداث شده اس��ت. فقط در س��ال ۱۳99 به رغم بحران 
همه گيري كرونا، بيش از ۱0 هزار و 600 تخت به عنوان يك ركورد ويژه 

به ظرفيت تخت هاي بيمارستاني كشور افزوده شده است. 
 سازمان ملي پرورش استعدادهاي درخشان از تمديد مهلت ثبت نام، 
 واريز وجه و تعويق زمان برگزاري آزمون هاي المپيادهاي علمي ۱400 

خبرداد. 
 معاونت متوس��طه وزارت آم��وزش و پرورش از كاهش اثربخش��ي 
آموزش ها در عدم ارتباط با همس��الان در فرآيند ياددهي– يادگيري 
خب��ر داد و آن را به عنوان يكي از جدي ترين آس��يب هاي عدم حضور 

دانش آموزان در مدرسه دانست. 
 رئيس كميته امداد گفت: خدمات مركز وكلا، كارشناسان رسمي و 
مشاوران خانواده قوه قضائيه بايد توسعه يابد و ما در كنار پزشك خانواده 

بايد حقوقدان خانواده هم داشته باشيم. 
 رئيس گروه س��لامت هوا و تغيير اقليم وزارت بهداش��ت، درمان و 
آموزش پزشكي گفت: تهويه هوا و تهويه مطبوع به خصوص در فضاهاي 
ش��لوغ نقش مهمي در كيفيت هواي داخل و كاهش احتمال انتش��ار 

ويروس كوويد ۱9 دارد. 
 معاون بررس��ي هاي راهبردي معاونت امور زنان و خانواده رياست 
جمهوري طرح گفت وگوي ملي خانواده را تحكيم بخش بنياد خانواده 
و باعث بهبود و ارتقاي كيفيت تعاملات درون خانواده ايراني دانست و 
گفت: اين طرح از سال 96 در ۵۸ شهر در ۳۱ استان و آموزش هزارو۸2۷ 

تسهيلگر در كشور آغاز شد و همچنان ادامه دارد. 
 دبير ستاد ملي مقابله با گرد و غبار گفت: در سه سال گذشته حدود 

۱۱0 هزار هكتار نهال براي كاهش گرد و غبار كاشته شده است. 

رتبه بندي معلمان
 از فروردين ۱۴۰۰ اجرايي مي شود

وزير آموزش و پرورش گفت: رتبه بندي معلمان از فروردين 1۴00 
اجرايي مي شود و دريافتي معلمان بر اساس نوع رتبه افزايش مي يابد. 
محس��ن حاجي ميرزايي، وزير آموزش و پرورش گفت: مشكل صادر 
نشدن كارنامه دانش آموزان در س��امانه سيدا حل شده است و مديران 
مدارس مي توانند كارنامه هاي دانش آموزان را صادر كنند. در تلاشيم 
امتحانات نهايي خرداد دانش آموزان را در صورت موافقت س��تاد ملي 

مقابله با كرونا حضوري برگزار كنيم. 
وي گفت: رتبه بندي معلم��ان از فروردين ۱400 اجرايي مي ش��ود و 

دريافتي معلمان بر اساس نوع رتبه افزايش مي يابد. 
به گزارش خبرگزاري مهر، حاجي ميرزايي ادامه داد: مطالبات معلمان 
به تناسب دريافت اعتبار از سازمان برنامه و بودجه پرداخت مي شود و 
اميدواريم زماني به سال ۱400 برويم كه هيچ ديني از مطالبات امسال 

معلمان را برعهده نداشته باشيم. 
وزير آموزش و پرورش همچنين افزود: معلمان و خانواده ها هوش��يار 
باش��ند فروش تكاليف نوروزي در فضاي مجازي كلاهبرداري اس��ت. 
امس��ال تكاليف نوروزي براي دانش آموزان نداري��م و آموزش مجازي 

معلمان نيز در ايام نوروز تعطيل است. 

عليرضا سزاوار
  گزارش  یک

حسین سروقامت

بازداشت مديران
 فروشگاه هاي زنجيره اي شهروند

عص�ر ش�نبه، تع�دادي از مدي�ران فروش�گاه هاي زنجي�ره اي 
ش�دند.  بازداش�ت  ش�هرداري  ب�ه  وابس�ته  ش�هروند 
چند تن از مديران فروش��گاه هاي زنجيره اي شهروند بعدازظهر شنبه 
بازداشت شدند و ش��نيده ش��ده كه علت اين بازداشت ها در خصوص 
مناقصه يك بيمه بوده اس��ت.  وحيد كريمي، مديرعامل فروشگاه هاي 
زنجيره اي ش��هروند در اين باره ب��ه خبرگزاري ف��ارس گفت: در حال 
پيگيري هستيم كه اين افراد با قرار وثيقه آزاد شوند.  وي در پاسخ به اين 
پرسش كه علت اين بازداشت چه بوده است، گفت: داستاني نبوده است! 

عصر شنبه بازداشت شده اند و در حال پيگيري موضوع هستيم. 
گفتني است 24 دي ماه سال جاري هم مهناز استقامتي شهردار منطقه 
۸ و حسن رحماني شهردار منطقه 2 بازداشت شدند كه تاكنون هم در 
بازداشت هس��تند. دو روز پيش پيروز حناچي در واكنش به بازداشت 
دو ش��هردار گفت كه فعلًا موضوع در حد اتهام اس��ت.  وي ادامه داد: 
شهرداري،  س��ازمان طويلي اس��ت با ۳0 هزار ميليارد تومن بودجه و 
نمي توانيم قسم بخوريم كه ديگر دستگيري به دليل فساد نباشد. البته 
ما خودمان در شناسايي فساد جلوتريم و اگر اين قضيه رخ دهد، قطعاً 

برخورد خواهيم كرد. 
مدتي است كه بازداشتي ها در مجموعه مديريت شهري شدت گرفته 

است؛  از اعضاي شوراي شهر گرفته تا شهردار و معاونان شهردار.
اين بازداشتي ها به بيش از 200 نفر رسيده است. در آخرين مورد پنج 

عضو شوراي شهر پرند به پنج سال حبس قطعي محكوم شده اند.

تازه اسباب كش�ي كرده و به اين خانه آمده ايم. ديروز سري به 
سوپر ماركت محله مان زدم تا يك شانه تخم مرغ بخرم. گفت 

نداريم؛ مغازه روبه رو دارد. 
گفتم شما چرا نمي آوريد؟ گفت: بعضي اجناس را نمي آوريم، تا 

پيرمرد همسايه هم چيزي دَشت كند!
هر چه مي خواهيد بگوييد؛ مرام و معرفت، لوطي گري و. . . مهم 
نيست چه اسمي روي آن بگذاريد؛ مهم است كه جامعه از اين 

مفاهيم تهي نباشد. 
حتي اگر سرسري بنگريد، مي فهميد كه مردم براي اين ارزش ها 
تره خُرد مي كنند يا نه. . . پي مي بريد كه جامعه زنده است يا ادَاي 

زنده ها را درمي آورد!
همچو گندمزاري كه ساقه هاي طلايي آن چشم را خيره مي كند، 

اما آفت زده و از درون پوسيده است. 
بيچاره كشاورز! 

وقتي خبردار مي شود كه كمر ساقه هاي گندمش شكسته و بهار 
اميدش به خزان گراييده است. . . 

2۴3

وجود ۴۰۰۰ كلاس درس سنگي
 در كشور

رئي�س س�ازمان نوس�ازي، توس�عه و تجهي�ز م�دارس كش�ور 
از وج�ود ۴ه�زار كلاس درس س�نگي در كش�ور خب�ر داد. 
مهراله رخش��اني مهر، درباره آخرين وضعيت مدارس خشتي و گلي و 
در پاسخ به اينكه هنوز از مناطقي مانند كهگيلويه و بويراحمد اخباري 
مبني بر وجود مدارس گلي به گوش مي رسد، اظهار كرد: ممكن است 
آن مدارس، سنگي باشند. امكان ندارد مدرسه خشت و گلي در كشور 
داشته باش��يم. به ويژه در غرب كشور مدرسه خش��ت و گلي نيست و 
بافت آنجا سنگي است. مدارس خشتي و گلي به طور كامل جمع آوري 
ش��ده اند.  وي افزود: حدود 4هزار كلاس درس سنگي در كشور داريم 
كه بسته به ظرفيت استان ها در اختيار خود استان گذاشتيم تا نسبت 
به برچيدن آنها اقدام كنند. به عنوان مثال اس��تان خوزستان خودش 
پيشقدم جمع آوري مدارس سنگي ش��ده و در سال جاري جايگزيني 

4۵0 كلاس درس سنگي را در دستور كار خود قرار داده است. 
رئيس سازمان نوسازي، توس��عه و تجهيز مدارس كش��ور با تأكيد بر 
اينكه مدارس سنگي دو نوع هستند، گفت: در مناطقي جنس مصالح 
از سنگ اس��ت و مصالح مرس��وم مورد استفاده س��نگي بوده كه اين 
كلاس هاي درس بايد مناسب سازي ش��وند و باقي بمانند، ولي برخي 
مدارس در مناطق عشايري با سنگ، دستچين شده اند. در اين مناطق 
عشاير كوچ رو هستند و امكان حمل مصالح س��اختماني را ندارند، به 
همين خاطر چند قطعه س��نگ را روي هم چيده ان��د و چادري روي 
آن كش��يده اند و تعداد كمي دانش آموز دارند. مي خواهيم مسئله اين 

كلاس ها را هم حل كنيم. 
رخش��اني مهر افزود: بايد روش مناس��بي پيدا كنيم تا مدارس خوبي 
جايگزين ش��وند، زيرا در بس��ياري موارد امكان حمل مصالح مرسوم 
و معمول��ي در آن مناطق وجود ندارد و ممكن اس��ت ناچار ش��ويم با 
هلي كوپتر مصالح ببريم. از آن سو چون عشاير كوچ رو هستند، ممكن 
اس��ت س��ري بعد دوباره به آنجا برنگردند و جاي ديگري اتراق كنند. 

بنابراين مدرسه يك تا دو سال كاربرد دارد و سپس خالي مي ماند. 

ركوردشكني گرماي زمستانه 
در تهران

 رئي�س مرك�ز مل�ي خشكس�الي و مديري�ت بح�ران س�ازمان 
هواشناس�ي ضم�ن اش�اره ب�ه ركوردش�كني گرماي زمس�تانه 
در ته�ران گف�ت: در كل كش�ور ط�ي بهم�ن م�اه به وي�ژه نيمه 
دوم آن ب�ا افزاي�ش قابل ملاحظ�ه دم�ا مواج�ه بوده اي�م. 
احد وظيفه ضمن اش��اره به افزايش دماي هوا در كشور طي زمستان 
امسال نس��بت به ميانگين بلند مدت اظهار كرد: اين افزايش دما طي 
بهمن ماه به ويژه نيمه دوم آن محسوس تر بوده است، به طوري كه طي 
نيمه دوم بهمن ماه، ميانگين دماي هوا در كش��ور نسبت به بلند مدت 
خود حدود ۳ تا 4 درجه سانتيگراد افزايش يافته است. ميانگين دماي 
هوا در استان اردبيل 6/4 درجه س��انتيگراد و در استان هاي زنجان و 

گيلان 6/۳ درجه سانتيگراد نسبت به بلند مدت بيشتر شده است. 
وظيفه گفت: در ساير استان هاي كش��ور نيز با افزايش دماي يك تا 6 
درجه سانتيگرادي مواجه بوده ايم. كمترين تغييرات دمايي در استان 
سيستان و بلوچستان بوده است كه طي نيمه دوم بهمن ماه حدود 0/۸ 

درجه سانتيگراد افزايش دما داشته است. 
رئيس مركز ملي خشكس��الي و مديريت بحران سازمان هواشناسي با 
اشاره به اينكه ركورد گرماي هوا طي بهمن ماه در تهران نيز زده شد، 
اظهاركرد: طي روز 2۳ بهمن ماه كمينه دماي هواي تهران در ايستگاه 
مهرآباد به 9 درجه سانتيگراد رسيد كه چنين دمايي نسبت به ميانگين 

بلند مدت تهران بي سابقه است. 
وي با بيان اينكه از اول بهمن ماه تاكنون دماي ميانگين كش��ور 2/4 
بيشتر از نرمال گزارش شده است، گفت: همچنين از ابتداي زمستان 
تاكنون دماي ميانگين كشور نس��بت به بلند مدت يك درجه افزايش 
داشته است كه در اين بين ش��رايط در استان هاي لرستان، كردستان، 
همدان و ايلام بدتر بوده و ميانگين دماي هوا در اين استان ها حدود 2/۵ 

درجه سانتيگراد بيشتر از ميانگين بلند مدت شده بود. 
به گفت��ه رئيس مركز مل��ي خشكس��الي و مديريت بحران س��ازمان 
هواشناسي به طور كلي از ابتداي فصل آبي تاكنون )از مهرماه تا اواخر 
بهمن ماه( دماي هوا در كشور 0/۳ درجه سانتيگراد افزايشي بوده است.  
وظيفه در پايان با اشاره به اينكه بارش ها در كشور طي امسال كمتر از 
نرمال بوده است، اظهاركرد: زماني  كه ورود سامانه هاي بارشي به كشور 
كاهش مي يابد، آسمان صاف خواهد بود و در چنين شرايطي دماي هوا 

فراتر از نرمال خواهد رفت. 


